
Månadsmöte 25 november 2013

Månadsmötet besöktes av ungefär 110 medlemmar. 
Ordförande Bernt öppnade mötet med att hälsa alla välkomna. 
Anteckningar från föregående månadsmöte 28 oktober lästes upp och lades till
handlingarna. 
Information gavs om föreningens julfest 14 december. Anmälan behövs för att
maten ska räcka till alla.  
Programblad samt inbetalningskort för medlemsavgift 2014 utdelades på
månadsmötet. Till ej närvarande medlemmar kommer det att skickas med post.  
Önskemål framkom om sittdynor till kalla stolar på hembygdsgården. Bernt hör med
hembygdsföreningen om ev. inköp. 
Bert har tagit reda på att användning av de ljus som vi har på utlottningen ska vara
säkra att använda, med tanke på ev. brandrisk. 
Reseinformation: Kennet berättade att 7 resor arrangerats under 2013 och att alla
har varit välfyllda. Stort intresse finns för fler resor. Närmast kommande resa blir till
Falun på Ruggugglan 25 januari kl.14 med lunch före föreställningen på Dala
värdshus, ca 500 kr. 
1011 februari blir det Ålandskryssning. Buss, båt och mat ca 500 kr. 
Det planeras även för riksdagsbesök en dag, bowlingresa till Västerås, Hemlig resa
och Gotlandsresa. 

Eva Hårdén från Hjälpmedelscentralen i Mora
informerade om hjälpmedel som finns och
hjälpmedel som man kan få individanpassade.
Hjälpmedel i dag är eget ansvar. Olika i olika
landsting. Som exempel nämndes
toaförhöjning, då ska man tala med
kommunens arbetsterapeut som hjälper till.
Går att få fritt. Alla inbjöds att komma till
Hjälpmedelscentralens shop för att se vilka
hjälpmedel som finns, för att göra det dagliga
livet aktivt. Eva visade en del hjälpmedel som
finns för att underlätta vardagssysslorna. 

Den pågående centrumutvecklingen i Orsa diskuteras av många. Därför hade
styrelsen till månadsmötet inbjudit Joakim Larsson näringslivschef, Pippi Gunnars
projektansvarig, Angelica Liljedahl handlarrepresentant. Joakim började med att visa
befolkningsutvecklingen i Orsa som idag ligger på något under 7000 personer.
Besöksnäringen i Orsa går bra. De flesta som besöker oss är barnfamiljer och äldre
par. De flesta söker i dag information på Internet om resmål och aktiviteter på



resmålet. 

Vi har
idag ca
20 %
norrmän
av de
turister
som
besöker
Orsa. De
flesta
frågar
om centrum. Alla vill ha ett aktivt centrum. 
Karta över "byn" och de stråk som kommer
förverkligas visades. Den stora diskussionen
var öppnandet av Kung Gustavs väg utanför
kulturhuset för biltrafik. Biltrafik och

gångtrafikanter skall samsas på ett s.k. gångfartsområde. Många ser ej någon fördel
med detta öppnande men kommunen och handeln ser det som ett öppnare och
aktivare liv i centrumkärnan. Att Frelins gränd en död gränd är de flesta överens om.
Enligt Svensk Handel ska ej små orter ha gågator utan ett öppet centrum. 

Kulturhuset ska även inrymma bibliotek men
ingång kommer att finnas både från nuvarande
sida och även från baksidan. 
Uppsnyggning av de garage (som ligger mot
järnvägen) som HSB äger och som blir kvar
kommer att ske. Offentlig toalett kommer att
finnas nära garagen. Busstationen flyttas till en
plats mellan hotellet och Kompaniet.
Kostnaden för nya centrum beräknas till ca 20
miljoner, varav kommunen betalar ca13
miljoner. 
De inbjudna tackades med en applåd. Alla har fått en presentation om vad som
händer i Orsa centrum och med möjlighet att få sina frågor besvarade En del inte
helt nöjda med utvecklingen som sker men man får hoppas att det blir ett positivt



resultat när allt är klart. 

 

                  Skylt för gångfartsområde 

Efter den informationen var det dags för kaffe med saffransbulle och pepparkaka.  
Månadsmötet avslutades med lotteridragning.  
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